

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱
Civil Society 公民社會

當期課號	9503	Course Number	9503
授課教師	陳永進	Instructor	CHEN, YEONG CHIN
中文課名	公民社會	Course Name	Civil Society
開課單位	法政與社會類(二進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Jurisprudence And Social Science
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在藉由對世界各地及台灣本土於不同公共領域從事小小善行義舉的NPO以及草根人物的實例研討及近身學習，激發學生對社會公共事務的關心與行動參與，促成公民社會的意識與實踐。	Objectives	Through the discussion and learning of public participative experience case inspire the students concern and participate the public affairs of society, and facilitate the consciousness and action of civil society becoming true in Taiwan.
教材	教與學互動（理論及實務研討），公民人物/團體專題研究，實地行動學習，社區服務學習，觀摩學習與分享	Teaching Materials	the interation between teaching and learning, presentation and inspect-learning, community service learning, live case study, citizen/group case study
成績評量方式	平時（學習表現）30%，期中（專題研究分組報告）25%，期末（專題研究書面報告）30%，個人全學期心得15%	Grading	performance30%, mid-term presentation25%,final propoal30%, personal learning report15%
教師網頁	-		
教學內容	公民社會的意義及起源、公民權與社會參與、非營利行爲、志願服務、全球化發展與公民行動等。	Syllabus	the meaning and origin of citizen society, citizenship and social participation, not-for-profit behavior, volunteer service, global development and citizen activity

尊重智慧財產權，請勿非法影印。